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Nieuwsbrief	Natura	2000
Engbertsdijksvenen
Hierbij	ontvangt	u	de	nieuwsbrief	voor	het	Natura2000	project
Engbertsdijksvenen.	Dit	keer	leest	u	meer	over	de	voortgang	van	het
externe	gebiedsproces.	Ook	vertelt	Herman	Brink	(Staatsbosbeheer)
over	zijn	periode	in	de	Bestuurlijk	Advies	Commissie	(BAC)
Engbertsdijksvenen,	nu	zijn	naderende	vertrek	dichterbij	komt.
Daarnaast	krijgt	u	onder	andere	een	update	over	de	Notitie	Reikwijdte
en	Detailniveau	voor	de	maatregelen	rondom	het	gebied	en	leest	u
over	de	voorbereidingen	die	gaande	zijn	voor	de	werkzaamheden
binnen	het	natuurgebied.

Impuls	aan	het	externe
gebiedsproces	na	verzoek	van
verschillende	partijen

Naar	aanleiding	van	de	laatste	BAC	vergadering	dit
voorjaar,	hebben	de	leden	van	de	commissie	aan
Gedeputeerde	Staten	(GS)	van	de	provincie
Overijssel	gevraagd	om	het	uitwerkingsgebied	voor
Engbertsdijksvenen	te	verruimen.	Hiermee	komt	de	BAC	tegemoet	aan	de	wens	van
boeren	en	grondeigenaren	om	nu	te	starten	met	het	verwervingsproces,	zodat	zij
gecompenseerd	kunnen	worden.	Daarmee	krijgt	het	gebied	meer	duidelijkheid	over
de	toekomst.	Gedeputeerde	Staten	hebben	op	6	juli	besloten	om	aan	Provinciale
Staten	voor	te	stellen	het	ruimere	uitwerkingsgebied	voor	Engbertsdijksvenen	vast
te	stellen.	Zo	kan	een	betere	bescherming	worden	geboden	aan	de	kwetsbare
natuur	in	Engbertsdijksvenen.

Lees	verder

Aan	het	woord:	Herman	Brink,	lid	van	de	Bestuurlijke
Adviescommissie

Iedere	nieuwsbrief	laten	we	een	van	de	leden	van
de	BAC	aan	het	woord.		Dit	keer	vertelt	Herman
Brink	over	zijn	rol	in	de	BAC.	Na	ruim	40	jaar	trouwe
dienst	bij	Staatsbosbeheer,	gaat	hij	vanaf	1
september	met	deeltijd	pensioen.	Brink	(64	jaar)
woont	in	het	Drentse	dorpje	Smilde	en	wist	als	kind
al	dat	hij	het	liefste	buiten	wilde	werken,	als
boswachter	of	als	boer.	Inmiddels	heeft	hij	diverse
leidinggevende	functies	binnen	Staatsbosbeheer	vervult,	waarbij	hij	sinds	2015
werkte	als	provincie	hoofd	Overijssel.

Wat	maakt	het	werk	bij	Staatsbosbeheer	zo	leuk	dat	u	daar	ruim	40	jaar	hebt
gewerkt?
Binnen	de	organisatie	kreeg	ik	steeds	weer	nieuwe	mogelijkheden.	Iedere	vier	tot	vijf	jaar
wisselde	ik	van	gebied	of	functie.	Dat	maakte	het	afwisselend	en	uitdagend.	Iedere	keer
zag	ik	weer	nieuwe	landschappen	en	ontdekte	ik	nieuwe	natuur.	Het	leverde	mij	een
onuitputtelijke	bron	van	inspiratie	op.

Per	wanneer	stopt	u	en	is	er	al	een	opvolger?
Vanaf	1	september	2021	zal	Susan	Bonekamp	mijn	functie	als	provinciehoofd	Overijssel
overnemen.	Zij	neemt	dan	mijn	plek	over	in	de	BAC	Engbertsdijksvenen	en	zal	de
trekkersrol	voor	de	interne	maatregelen	overnemen.	Susan	heeft	veel	ervaring	en	talent
en	is	geen	onbekende	voor	Staatsbosbeheer.	Jarenlang	was	ze	werkzaam	als
gebiedsmanager	in	Flevoland,	onder	andere	bij	de	Oostvaardersplassen.

Waarom	stopt	u?
Ik	stop	nog	niet	helemaal,	maar	ik	ga	minder	werken	en	mijn	functie	anders	indelen.	Na
ruim	40	jaar	fulltime	gewerkt	te	hebben	met	soms	50-60	uur	per	week,	kan	ik	niet	zo
maar	ineens	stoppen.	Ik	ga	twee	dagen	per	week	werken.	Alleen	niet	meer	voor
Engbertsdijksvenen.	In	overleg	met	de	directie	wordt	er	een	concrete	invulling	aan
gegeven,	als	adviseur	voor	de	directeur	terreinbeheer,	Boudewijn	Revis.

Sinds	wanneer	bent	u	actief	in	de	BAC?
Vanaf	het	moment	dat	de	BAC	in	2017	startte,	neem	ik	eraan	deel.	Ik	heb	het	project	dus
vanaf	begin	af	aan	meegemaakt.	Daarvoor	was	ik	ook	betrokken	bij	de	verkenning.	
	
Hoe	kijkt	u	terug	op	het	gebiedsproces	Engbertsdijksvenen?
In	Engbertsdijksvenen	loopt	het	net	even	anders	dan	elders	in	Overijssel.	Het	bijzondere	is
hier	dat	ook	bewoners	en	ondernemers	een	rol	hebben	in	de	BAC.	Dat	zie	je	op	andere
plekken	niet.	Dit	betekent	een	open	en	transparante	benadering	richting	de	betrokken
bewoners	en	ondernemers.	Het	is	iets	waar	ik	aan	moest	wennen,	maar	wat	uiteindelijk
wel	leidt	tot	gemeenschappelijke	inzichten.

Wat	vindt	u	een	succes	van	het	externe	gebiedsproces?
Mede	door	deze	open	en	transparante	aanpak	krijgt	het	gebiedsproces	niet	alleen	steun
van	de	omgeving,	maar	ook	van	het	ministerie	van	landbouw	en	bij	de	Gedeputeerde
Staten	van	de	provincie	Overijssel.	Dat	vind	ik	mooi	om	te	zien.

Ik	hoop	dat	in	de	toekomst	de	overheden	de	ruimte	gaan	bieden	voor	de	bewoners	en
ondernemers	om	het	potentieel	van	het	gebied	verder	te	ontwikkelen.	Niet	alleen	op	het
gebied	van	natuur,	maar	ook	als	het	gaat	om	recreatie	en	ondernemerschap.	Met	een
paar	simpele	recreatieve	voorzieningen	kan	het	gebied	al	een	impuls	krijgen,	bijvoorbeeld
fietsvoorzieningen	of	de	uitbouw	van	het	Veenmuseum.

Wat	was	uw	missie	in	de	BAC?
Bij	de	feiten	blijven.	Wat	is	werkelijk	nodig	om	ecologisch	doelbereik	te	behalen?	Ik	sta
achter	de	natuurdoelstellingen,	maar	uiteraard	wel	in	een	zorgvuldige	afweging	tussen
alle	belangen.	Dat	is	soms	niet	makkelijk,	maar	ik	heb	altijd	geprobeerd	mijn	inbreng	te
laten	berusten	op	feiten.	Daarnaast	ben	ik	ook	trekker	van	de	interne	opgave,	over	wat	in
Engbertsdijksvenen	moet	gebeuren.	Dus	ook	daar	houd	ik	rekening	mee.

Wat	is	een	hoogtepunt	of	dieptepunt	geweest?
Het	hoogtepunt	kwam	voort	uit	het	dieptepunt.	Eind	2018	zaten	we	met	de	BAC	in	een
impasse	in	de	keuze	voor	een	voorkeursalternatief	voor	de	externe	maatregelen.	De
belangen	tussen	natuur	en	landbouw	stonden	op	gespannen	voet	en	we	kwamen	er
helaas	niet	met	elkaar	uit.	Dat	zorgde	voor	frustratie	en	teleurstelling.	Uiteindelijk	zijn	we
daar	goed	uitgekomen.	Vanuit	het	project	is	doorgegaan	met	de	benodigde	onderzoeken
en	berekeningen	en	wij	hebben	met	alle	BAC	vertegenwoordigers	een	middag	op	de	hei
gezeten	en	goede	afspraken	met	elkaar	gemaakt	over	hoe	wij	met	elkaar	willen
samenwerken.	Ik	ben	trots	dat	alle	partijen	in	de	BAC	commitment	hebben	uitgesproken
voor	de	gezamenlijke	opgave.

Deze	positieve	energie	en	de	onderzoeken	en	berekeningen	die	volgden,	hebben	recent
geleid	tot	het	versturen	van	een	brief	vanuit	de	BAC	naar	GS,	ondertekent	door	alle
partijen,	met	de	vraag	het	uitwerkingsgebied	te	vergroten.	Een	hoogtepunt	in	het
gebiedsproces.	Ik	hoop	dat	dit	helderheid	gaat	geven	voor	de	betrokken	bewoners	en
ondernemers	in	de	omgeving.

Wat	is	uw	wens	voor	de	toekomst	van	Engbertsdijksvenen?
Het	gebied	en	de	omgeving	verdient	rust	en	duidelijkheid.	Het	zou	geweldig	zijn	als	het
gebied	zich	verder	gaat	ontwikkelen	als	een	prachtige	parel	in	Noordwest	Twente.
Engbertsdijksvenen	is	een	uniek	landschap	waar	genoten	mag	worden	door	mens	en	dier.
Ik	hoop	dat	de	maatregelen	in	en	rondom	het	gebied	niet	alleen	een	bijdrage	leveren	aan
de	bijzondere	flora	en	fauna,	maar	ook	een	impuls	geeft	aan	het	lokale	woon-	en
werkklimaat.	Het	gaat	om	een	totaalplaatje.	Het	is	mooi	om	te	zien	dat	nu	initiatieven	los
komen	bij	de	lokale	ondernemers.	Ik	hoop	dat,	na	jaren	bezig	geweest	te	zijn	met	het
zuur,	nu	een	periode	aanbreekt	waarin	we	ons	bezig	kunnen	houden	met	het	zoet.
	

Einde	inzagetermijn	Notitie
Reikwijdte	en	Detailniveau

De	Notitie	Reikwijdte	en	Detailniveau	(NRD)	voor	de
maatregelen	rondom	Engbertsdijksvenen	lag	tot	en
met	5	juli	ter	inzage.	Op	10	juni	organiseerde	de
provincie	Overijssel	een	digitaal	spreekuur	over	de
NRD	en	werden	vragen	van	geïnteresseerden
beantwoord.	Uiteindelijk	heeft	de	provincie	acht	zienswijzen	ontvangen.	De
zienswijzen	worden	zo	nodig	verwerkt	in	de	Milieu	Effect	Rapportage	(MER).

Lees	meer

Start	werkzaamheden
opschonen	sloten	rondom
Bavesbeekweg	en	Oude
Hoevenweg

Onlangs	heeft	Sweco	de	duikerhoogten	en
slootbodems	ingemeten	van	de	sloten	rond	de
woningen	van	de	Bavesweekweg	en	ten	noorden	van
de	Oude	Hoevenweg.	Daaruit	blijkt	dat	een	aantal
sloten	niet	diep	zijn	en	enkele	duikers	te	hoog	liggen
om	het	water	goed	af	te	kunnen	voeren.	Het	plan	is
dat	aannemer	Dekker	Vriezenveen	BV.	in	september	start	met	het	oplossen	van
deze	knelpunten.	Er	vinden	geen	werkzaamheden	plaats	aan	de	sloten	en	duikers
die	voldoen	aan	de	afmetingen.

De	aannemer	zal	op	de	gronden	van	de	bewoners	aan	de	slag	gaan.	Zij	zullen
daarvoor	met	de	bewoners	contact	opnemen	om	afspraken	over	toegankelijkheid,
de	uit	te	voeren	werkzaamheden	en	de	planning.

Nieuwe	projectleider	externe
maatregelen,	Erna	Alting

Vanaf	1	juli	2021	vervult	Erna	Alting	de	rol	van
projectleider	in	het	kernteam	voor	de	externe
maatregelen	rondom	Engbertsdijksvenen.	Alting	is
voor	velen	een	bekend	gezicht,	omdat	zij	al	sinds
2018	betrokken	is	bij	dit	project	als	ondersteuner	van
de	technisch	manager.		De	rol	van	projectleider	is
haar	niet	vreemd	omdat	ze	al	ruim	20	jaar	ervaring
heeft	als	projectleider	van	het	waterschap	Hunze	en
Aa´s	en	recent	bij	RoyalHaskoningDHV.		Alting:	`De	enorme	projectkennis	die	ik	heb
zal	me	goed	van	pas	komen	en	ik	heb	er	zin	in	om	samen	aan	de	slag	te	gaan.´

Voorbereidingen	op	de
natuurherstelwerkzaamheden
gaan	door

Als	gevolg	van	de	uitspraak	van	de	Raad	van
State	over	de	voorlopige	voorziening,	zijn	de
werkzaamheden	binnen	Engbertsdijksvenen
opgeschort.	Desondanks	staan	de	ontwikkelingen	zowel	op	het	gebied	van
planvoorbereiding	als	uitvoering	niet	stil.	Wat	gebeurt	er	de	komende	tijd
in	Engbertsdijksvenen?
	
Afronden	Definitief	Ontwerp
Achter	de	schermen	werkt	het	bouwteam	door	aan	het	Definitief	Ontwerp	voor	de
aanleg	en	het	herstel	van	kades	en	het	dempen	van	sloten.	De	gesprekken	die
nodig	zijn	met	de	omgeving	en	met	partners	lopen	dan	ook	door.	Dit	komt	misschien
vreemd	over,	maar	wij	blijven	achter	deze	inrichtingsmaatregelen	staan	en	hopen
hiermee	het	natuurgebied	te	kunnen	verbeteren.	Daarom	willen	we	het	ontwerp
klaar	hebben	liggen,	mochten	we	groen	licht	krijgen	vanuit	de	Raad	van	State.
Zodra	meer	bekend	is	over	of	en	wanneer	het	project	kan	worden	hervat,	wordt	hier
met	u	over	gecommuniceerd	en	zal	bij	een	positieve	uitspraak	het	ontwerp	nader
aan	u	worden	toegelicht.

Opslag	van	leemgrond
Voor	de	aanleg	van	kades	en	het	dempen	van	sloten	is	zand	en	leem	nodig.
Staatsbosbeheer	slaat	het	leem	op	in	het	depot	aan	de	Dorpsstraat	in	Kloosterhaar.
Het	depot	bestaat	uit	twee	delen.	De	vergunning	voor	het	eerste	deel	van	circa
35.000	m3	verliep	op	1	juli	jl.	Op	18	juni	is	de	vergunning	verlengd.	Meer	hierover
kunt	u	lezen	in	dit	nieuwsbericht	op	de	website.	De	leemgrond	blijft	in	het	depot
liggen	totdat	de	uitvoering	kan	starten.

Opslagbeheer	
Al	in	2018	is	aannemer	Fuhler	begonnen	met	het	verwijderen	van	bos	en	bosopslag.	
Dit	om,	vooruitlopend	op	de	werkzaamheden,	te	zorgen	dat	zo	veel	mogelijk	water
wordt	vastgehouden	in	de	grond.	Berken	kunnen	per	dag	tot	wel	honderden	liters
water	verdampen.	En	dat	water	is	juist	hard	nodig	om	het	hoogveengebied	te
kunnen	herstellen.	Fuhler	blijft	tot	in	2022	het	natuurgebied	beheren	op	de	delen	die
al	zijn	gekapt	en	waar	de	opslag	is	verwijderd.	Zo	wordt	voorkomen	dat	nieuwe
uitlopers	en	opslag	ontstaat.	De	aannemer	hervat	deze	werkzaamheden	op	korte
termijn.

Meer	lezen	over	het	verwijderen	van	de	oude	spoorlijn,	het	gebiedsproces	met
omwonenden	aan	de	zuidzijde	en	de	afstemming	met	de	omgeving

Even	voorstellen:	
Kees	Jan	Westra,	boswachter
publiek

	“Mijn	naam	is	Kees	Jan	Westra	en	sinds	half	mei	ben
ik	gestart	als	boswachter	publiek	in	het	mooie
Twente.	Onder	mijn	werkgebied	vallen	onder	andere
de	Engbertsdijksvenen.	Voordat	ik	in	Twente	kwam	te
werken	ben	ik	ruim	4,5	jaar	werkzaam	geweest	als
boswachter	publiek	bij	Staatsbosbeheer	in	Salland.
Dat	was	ook	mijn	eerste	echte	baan	bij
Staatsbosbeheer.	Ik	heb	de	deeltijdopleiding	bos-	en
natuurbeheer	gevolgd,	toen	ik	werkzaam	was	in	de
zorg	voor	mensen	met	een	verstandelijke	beperking.

Lees	meer

In	beeld

Fotograaf	Henk	Bouwhuis	stuurde	ons	deze	prachtige	foto	van
Engbertsdijksvenen.	Hebt	u	ook	een	mooie	foto	gemaakt	in	of	rond
het	natuurgebied?	Stuur	dan	uw	foto	naar
engbertsdijksvenen@staatsbosbeheer.nl.

Inloopmiddag	bij	de	Werkschuur
en	excursies	hopelijk	snel	weer
hervat

Zodra	de	RIVM	richtlijnen	het	toelaten,	wil
Staatsbosbeheer	de	inloopmiddagen	hervatten.	Dan
kunt	u	iedere	laatste	maandag	van	de	maand	tussen
14.00	uur	en	17.00	uur	binnenlopen	in	de
werkschuur	aan	de	noordelijke	ingang	van	Engbertsdijksvenen.	Ons	adres	is
Dorpsstraat	1a	in	Kloosterhaar.	Omgevingsmanager	Cleo	Hubers	staat	u	met	plezier
te	woord.	Ook	zijn	persoonlijke	gesprekken	mogelijk	met	de	omgevingsmanager	of
boswachter	Kees	Jan	Westra.	Neemt	hiervoor	contact	op	via
engbertsdijksvenen@staatsbosbeheer.nl.

Staatsbosbeheer	kijkt	ernaar	uit	om	weer	excursies	te	mogen	organiseren	in	het
gebied.	Ook	hiervoor	geldt	dat	dit	alleen	kan	als	de	maatregelen	het	toelaten.

Houd	onze	website	in	de	gaten	voor	toekomstige	activiteiten.

Wij	wensen	u	een	fijne	zomervakantie!
Het	doet	ons	goed	te	merken	dat	u	de	ontwikkelingen	van

Engbertsdijksvenen	blijft	volgen.	In	de	corona	tijd	is	het	lastig	om
elkaar	echt	te	spreken,	maar	gelukkig	is	steeds	meer	mogelijk.	Wij
hopen	u	dan	ook	snel	weer	in	alle	gezondheid	te	mogen	ontmoeten.

Voor	nu	een	fijne	zomervakantie	gewenst	en	blijf	gezond.

	

Meer	informatie	op	www.engbertsdijksvenen.nl

Europees	Landbouwfonds	voor	Plattelandsontwikkeling:
Europa	investeert	in	zijn	platteland

Wat	is	Natura	2000?

Overijssel	telt	24	natuurgebieden	die	zo	bijzonder	zijn,	dat	ze	zijn	aangewezen	als
Natura	2000-gebied.	Het	Natura	2000-programma	stelt	ons	in	staat	om	samen	te
werken	aan	het	behoud	en	herstel	van	kwetsbare	natuur.	Dat	is	geen	luxe,	maar
pure	noodzaak.	Provincie,	andere	overheden	en	natuur-	en	belangenorganisaties
hebben	een	gezamenlijke	verantwoordelijkheid	om	de	kwaliteit	van	het	leefgebied
van	zeldzame	dieren	en	planten	te	verbeteren,	voor	nu	en	in	de	toekomst.	Met
maatwerk	maken	we	de	natuur	veerkrachtig	en	weerbaar	tegen	invloeden	van
buiten,	zoals	verdroging	en	de	uitstoot	van	stikstof.	Meer	informatie	hierover	vindt	u
op:	www.overijssel.nl/natura2000

Programma	Ontwikkelopgave	Natura	2000
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